
Referat 
Aalborg Østre Provsti - Møder  
 

Budgetsamråd - Storvorde – 14. april 2025  
Deltagere: Gistrup MR, Gudumholm-Lillevorde MR, Gunderup MR, Kongerslev-Komdrup MR, Mou MR, 
Nørre Kongerslev MR, Nørre Tranders MR, Nøvling MR, Romdrup-Klarup MR, Skalborg MR, Storvorde-
Sejlflod MR, Sønder Tranders MR, Huset Venture & Aalborg Østre Provstiudvalg 

Afbud: Rørdal MR  

 

Mødepunkt Referat 
1. Velkomst Provst Jacob Køhn Andersen bød velkommen. 

 
2. Orientering om forventelig 

kirkelig ligning 2026 
Gunnar Høj orienterede. 

- Aalborg Østre Provstis samlede ligning: 
o 2025          66.980 t.kr. (eksklusive kirke i NAU) 
o 2026 prognose     69.250 t.kr. 

 
- P.U. forventer beskatningsgrundlaget i 2026 stiger med ca. 

3,5% ift. 2025.   
 

3. Orientering om foreløbigt 
budget 2026 for 
kirkekasserne & 
provstiudvalgskassen 

Gunnar Høj orienterede. 
- Lønbudgetter fremskrives med +3,2% i 2026. 
- Øvrige driftsposter, eksklusive energiforbrug, fremskrives med 

2% i 2026. 
 

Foreløbigt budget 2026 udmeldes som følger: 

 



4. Orientering fra provstiet 

 

Sanne Brobak orienterede. 
- Provstiets hjemmeside er opdateret: 

provsti.dk/aalborgoestre 
o Reserve – puljebeskrivelser og ansøgningsskema 
o Honorarsatser 
o Byggesager 
o Vejledning om menighedsrådets arbejde 
o Referat fra PU-møder 

 
5. Opfølgning ladestandere, 

tjenesteboliger, Kristi 
Himmelfartsgudstjeneste 

 

Gunnar Høj orienterede. 
 

- Ladestandere 
o Alle 12 planlagte ladestandere er etableret og taget i 

brug. OK driver ladestanderne frem til 2028. 
o Udgifter vedr. abonnementerne afholdes af PUK jf. 

samarbejdsaftale. 
- Tjenesteboliger 

o Fælles drift af tjenesteboliger realiseres ikke i Aalborg 
Østre provsti – der er desværre ikke overvejende 
tilslutning til et samarbejde. 

o Der er en ny menighedsrådslov i støbeskeen, og 
denne indeholder en ny form for administration af 
tjenesteboliger.  

- Kristi Himmelfarts gudstjeneste 
o Afvikles d. 29. maj 2025, kl. 11.00 i Lundby Bakker 
o Grundet faldende tilslutning afvikles den fælles 

gudstjeneste ikke fra 2026.  
6. Energirapporter 

 

Gunnar Høj orienterede. 
 

- Baggrunden for arbejdet med energirapporter er, at 
folkekirken skal reducere CO2-belastningen med 70% til 2030. 
 

- Energitjenesten har udarbejdet energirapporter for alle kirker 
og sognegårde. 

o Rapporterne viser at der er opnået 59% CO2-
redukktion fra 2016-2024. 
 

- Menighedsrådene kan bl.a. nå op til de sidste 70% gennem: 
o Omlægning fra olie og gas til el og vedvarende energi 
o Optimering af temperaturstyring: Der skal ikke ”fyres 

for gråspurve” 
o Elektrificering af kirkegårdens maskinpark 

   
7. Orientering ved 

samarbejdsudvalget 
Steen Kjærgaard orienterede. 
 

- Samarbejdsudvalget er ikke kommet rigtig fra start i 2024. 
- Det er problematisk for samarbejdsudvalget, at der ikke er 

klare beskrivelser af, hvad samarbejdet skal centreres 
omkring. 



- ERFA-grupper: 
o Kontaktpersonerne har gode ERFA-møder. 
o Graverne har gode ERFA-møder. Graver Bo Dahl fra 

Kongerslev er tovholder for graverne - 
kongerslevkirke@gmail.com 

o Kirke- & kulturmedarbejderne har gode ERFA-møder, 
og samarbejdet går ud over provstigrænserne. 

 
- Henning Bentzen opfordrede til at genlæse samarbejdsaftalen 

for samarbejdsudvalget – samarbejdsaftalen findes på stiftets 
hjemmeside: Samarbejdsaftale Aalborg Østre Provsti 22. 
februar 2021 

 
- Forslag til samarbejdsemne vedr. elektronisk 

bilagshåndtering. 
 

- Forslag til samarbejdsemne vedr. energioptimering, 
varmestyring m.m. 
 

8. Evt.  
 

- Der er kommet nye overenskomster for blandt andet 
organister, gravere og gravermedhjælpere – det giver 
anledning til udfordringer for flere menighedsråd. 
 

- Sønder Tranders MR har fået henvendelse fra 
brancheforeningen for Danske Bedemænd vedr. katafalker 
som skal kunne indstilles i højden. Det er en problematik fordi 
kirkerne ikke er bedemændenes arbejdsgiver. Provsten tager 
emnet op på stiftsniveau. 

 
- Provsten orienterede om midtvejsrapporten fra 

dåbskommissionen, og opfordrede til at præsterne evt. 
præsenterer emnet på et menighedsrådsmøde - 
Midtvejsrapport Dåbskommission 300425.pdf 

 
- Provsten orienterede om ny rapport vedr. forenkling af 

menighedsrådsarbejde, og opfordrede til tage emnet op på et 
menighedsrådsmøde - Rapport_forenklingsprojekt_2025.pdf 
 

- Ole Kjærgaard opfordrede til at beregninger vedr. 
median/udligning af gravstedskapitaler blev udsendt til 
menighedsrådene. 
 

 
 

 

 

      / Referat Sanne Brobak 

 

 

https://www.aalborgstift.dk/_Resources/Persistent/3/2/3/4/3234c0dfbd3e361e76f4ee402911535065241019/Samlet%20samarbejdsaftale%20-%20Aalborg%20%C3%98stre%20Provsti%20-%2022.%20februar%202021.pdf
https://www.aalborgstift.dk/_Resources/Persistent/3/2/3/4/3234c0dfbd3e361e76f4ee402911535065241019/Samlet%20samarbejdsaftale%20-%20Aalborg%20%C3%98stre%20Provsti%20-%2022.%20februar%202021.pdf
https://folkekirkensintranet.dk/_Resources/Persistent/1/0/8/f/108f6bc51dbf71d95d9c17c697c5a064a926511b/Midtvejsrapport%20D%C3%A5bskommission%20300425.pdf
https://www.blkm.dk/fileadmin/share/dokumenter/Rapport_forenklingsprojekt_2025.pdf

